

بنك الدوحة يحقق أرياحًا بقيمة ٢٠٩ ملبون ريال قطري

أعلن سعادة الشيخ/ فهد بن محمد بن جبر آل ثاني، رئيس مجلس إدارة بنك الدوحة، عن النتائج المالية لبنك الدوحة للربع الأول من عام ٢٠٢٣ حيث صرح سعادته أن البنك حقق صافي ربح بمبلغ ٢٠٩ مليون ريال قطري .

كما صرح سعادته بأن البنك حقق صافى إيرادات من الفوائد بمبلغ ٤٩٢ مليون ريال قطري، بزيادة قدرها ٢٪ مقارنة بالربع الرابع من عام ٢٠٢٢. كما بلغ صافي الإيرادات التشغيلية ٦٣٨ مأيون ريال قطري بزيادة هامشية بنسبة ١٪ مقارنة بالربع الرابع من عام ٢٠٢٢، وتمكن البنك من إدارة تكاليف بكفاءة عالية كما يتضح من انخفاض حجم التكلفة الإجمالية بنسبة ٢,٢٪ خلال الربع الأول من عام ٢٠٢٣ مقارنة بنفس الفترة من العام السابق. وأضاف سعادته بأن إجمالي الموجودات بلغ ٩٦,٦ مليار ريال قطري كما في ٣١ مارس ٢٠٢٣، وأن صافي القروض والسافيات قد وصل إلى ٥٦,٦ مليار ريال قطري. وقد بلغت قيمة المحفظة الاستثمارية ٢٥ مليار ريال قطري، في حين بلغت ودانع العملاء ٤٨,٦ مليار ريال قطري كما في ٣١ مارس ٢٠٢٣.

ومن جانبه، قال سعادة الشيخ/ عبد الرحمن بن محمد بن جبر آل ثاني، العضو المنتدب لبنك الدوحة إن إجمالي حقوق المساهمين كما في نهاية الربع الأول لعام ٢٠٢٣ وصلت إلى ١٣,٩ مليار ريال قطري. وبالنظر إلى حجم عملياته، فقد حقق البنك عائدًا على متوسط حقوق المساهمين بنسبة ٣,٦٪ وعائدًا على متوسط الموجودات بنسبة ٨٦٠٪. كما استمر البنك في تعزيز أهم مقاييس الرسملة لديه، حيث بلغت نسبة كفاية رأس المال الإجمالية للبنك ١٩,٤٪ كما في ٣١ مارس ٢٠٢٣.

كما قال سعادة الشيخ/ فهد بن محمد بن جبر آل ثاني - رئيس مجلس الإدارة بأنه وفي ظل القيادة الحكيمة والرشيدة التي ينتهجها حضرة صاحب السمو الشيخ / تميم بن حمد آل ثاني - أمير البلاد المفدى، وتوجيهات السامية لتقديم الدعم لجميع القطاعات في الدولة وبناءً على التعليمات الصادرة من السادة مصرف قطر المركزي في هذا الخصوص، فإن بنك الدوحة سيستمر في بذل كافة الجهود ليكون ركيـزة أساسـية فـي دعـم ومسـاندة الشـركات والأفـراد فـي الاسـتفادة مـن جميـع التسـهيلات الممكنــة تماشيًا مع الخطة التي تنتهجها دولة قطر .



DOHA BANK ACHIEVES PROFIT OF QR 209 million

His Excellency Sheikh Fahad Bin Mohammad Bin Jabor Al-Thani, Chairman of the Board of Directors of Doha Bank, announced the bank's financial results for the first quarter of 2023. Net profit of the Bank for the first quarter of 2023 reached QR 209 million.

His Excellency also stated that the net interest income reached QR 492 million, an increase of 2% as compared to Q4-2022. Net operating income reached QR 638 million with a marginal increase of 1% as compared to Q4-2022, and has been able to manage its cost efficiently as reflected by the decrease in total cost by 2.2% during first quarter of 2023 as compared to same period last year. Total assets amounted to QR 96.6 billion as at 31 March 2023. Net loans and advances reached QR 56.6 billion as at 31 March 2023. The investment portfolio amounted to QR 25.0 billion. Customer deposits stood at QR 48.6 billion as at 31 March 2023.

His Excellency Sheikh Abdul Rahman Bin Mohammad Bin Jabor Al-Thani, Managing Director of the Board of Directors of Doha Bank, announced that the total shareholder's equity by end of quarter 2023 reached to QR 13.9 billion. The bank, given the scale of its operations, has achieved a return on average shareholders' equity of 6.3%, the return on average assets of 0.86%. The bank continued to strengthen its key capitalization ratios, where the total capital adequacy ratio of the bank stood at 19.4% as at 31 March 2023.

H.E. Sheikh Fahad bin Muhammad bin Jabor Al Thani, Chairman of the Board of Directors stated that under the wise leadership pursued by H.H. Sheikh/ Tamim bin Hamad Al Thani, Emir of the State of Qatar, and his directives to provide support to all sectors and banks in Qatar and based on the instructions issued by Qatar Central Bank in this regard, Doha Bank will make all efforts to be a main pillar in supporting companies and individuals in benefiting from all possible facilities, and will work in line with the plan pursued by the State of Qatar.